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W sprawie wprowadzenia w Koszalinie punktów pomocy okresowej czy różowych 
skrzyneczek. 

Półtora miliona Polaków żyje w nędzy, mając do dyspozycji kwotę poniżej 600 zł 
miesięcznie na osobę, a rodzina dotknięta biedą ma do dyspozycji przeciętnie 12 zł dziennie 
wg. "Raportu o biedzie 2020" opracowanego przez Szlachetną Paczkę. U części z nich warunki 
mieszkaniowe nie dają możliwości zapewnienia podstawowych potrzeb sanitarnych: żyją bez 
łazienki czy dostępu do bieżącej wody. Jak wynika z raportu Kulczyk Foundation, prawie 
39% kobiet z ubogich domów staje przed dramatycznym wyborem między zakupem 
podpasek, a jedzenia. Ubóstwo menstruacyjne dotyka w Polsce około 500 tysięcy osób. 
Co piąta Polka dotknięta ubóstwem, nie miała wystarczających środków finansowych, 
żeby móc kupić podpaski czy tampony. 21% nastolatek musiało zwolnić się ze szkoły 
z powodu braku środków higienicznych, a co dziesiąta nastolatka musiała zostać w domu. 
Ubóstwo menstruacyjne, a także brak rzetelnej, ogólnodostępnej wiedzy na temat miesiączki 
to realny problem społeczny, a skutki braku powszechnego i swobodnego dostępu do podpasek, 
tamponów, czy wielorazowych kubeczków menstruacyjnych mają dalej idące konsekwencje. 
Zapewnienie podstawowych środków higieny znacząco wpływa na poczucie komfortu 
w trakcie miesiączki, ale to także profilaktyka zdrowotna, mająca na celu zmniejszenie ryzyka 
pojawienia się chorób układu moczowo-płciowego. 
W Polsce od dwóch lat pojawiły się tzw. grupy pomocowe, organizacje, które rozpoczęły 
kampanie informacyjne, są to działania tj. różowa skrzyneczka czy Akcja Menstruacja. Grupy 
te walczą z ubóstwem i tabu menstruacyjnym. 

Panie Prezydencie zwracam się do Pana z prośbą o rozważenie i podjęcie decyzji 
wprowadzenia w Koszalinie takich małych rozwiązań poprzez zamontowanie takich skrzynek, 
czy to w postaci różowej skrzynki, czy punktu pomocy okresowej przyszłościowo we 
wszystkich koszalińskich szkołach, ale dziś ze względu na COV1D19 w kilku punktach 
Koszalina - wg mojej wiedzy i doświadczenia najlepszymi działaniami w obecnych, 
pandcmicznych czasach jest tworzenie punktów pomocy okresowej. 1 tak dła przykładu tzw. 
Punkt Pomocy Okresowej (PPO) to mała szafka o wielkiej mocy, z której każda osoba 
będzie mogła wziąć produkty menstruacyjne. Dzięki PPO osoby dotknięte ubóstwem 
menstruacyjnym będą mogły anonimowo i natychmiastowo uzyskać pomoc. Powstanie 
nowego Punktu to koszt 150 zł. na który składa się szafka = 60 zł, zapas produktów 
menstruacyjnych na start = 60 zł. wysyłka = 30 zł. 
Mapa z działającymi takimi punktami dostępna jest tutaj: hnps://cuti.lv,mapa ppo. 
W załączniku przesyłam raport nt. ubóstwa menstruacyjnego oraz informator o projekcie Punkt 
Pomocy Okresowej. O ubóstwie menstruacyjnym można też przeczytać na 
Wikipedii: https://pl.wikipcdia.oruAvik i/l)b%C3%B3siwo menstruacyjne. 



Panie Prezydencie jako osoba działająca od wielu lat z kobietami i na rzecz kobiet, wiem, że 
ten temat jest dla nas Kobiet bardzo ważny, ale też uważany przez wielu za wstydliwy, dlatego 
bardzo proszę o zainteresowanie się tym zagadnieniem, a nawet problem. 
Z góry dziękuję w imieniu wielu dziewczyn i kobiet. 
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W sprawie obniżenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 
Koszalinie organizacjom pozarządowym nie prowadzącym działalności gospodarczej. 

Panie Prezydencie obecnie proponowana stawka 1,20 zł za m2 dla podmiotów 
prowadzących działalność w zasobach gminy jest bardzo dotkliwa dla organizacji 
pozarządowych nie prowadzących działalności gospodarczej, wynajmujących pomieszczenia 
od miasta. Najczęściej wszystkie te organizacje finansują wynajem ze składek swoich członkiń/ 
członków lub pozyskują dotacje z miasta lub innych źródeł. 
Wszyscy mamy świadomość, że organizacje pozarządowe stanowią trzon społeczeństwa 
obywatelskiego. Wiemy, że ich celem jest: 
• zaspokojenie potrzeb społecznych, których nie mogą zaspokoić ani państwo, ani rynek, 
• przeciwdziałanie społecznej marginalizacji i wykluczeniu, 
• obniżanie kosztów świadczenia niektórych usług społecznych. 
• mobilizowanie inicjatywy jednostek i grup, 
• powiększenie kapitału społecznego. 
• pobudzanie dyskursu społecznego i innowacyjności na wszystkich poziomach struktury 
społecznej, 
• wychowanie obywatelskie, 
• społeczna kontrola funkcjonowania państwa i biznesu, krytyka i blokowanie ich działań 
0 wysokich negatywnych efektach zewnętrznych, 
• ułatwianie zmian instytucjonalnych (systemowych). 
Niezaprzeczalnie ich działania społeczne na rzecz społeczności lokalnej są olbrzymie, ale nie 
możemy też zapominać, że w tych organizacjach woluntarystycznie pracują ludzie. Ci ludzie 
często partycypują w utrzymanie biura Stowarzyszenia/ Fundacji, które de facto służy całej 
społeczności lokalnej. Daleko krzywdzące jest obciążaniem kosztami za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi organizacji, które nie przynoszą żadnego finansowego zysku, a jedyne 
społeczny, jak również wspomagają gminę i jej mieszkańców swoim społecznym działaniem. 
1 za to jeszcze mają zapłacić l,20zł za m2 swojej woluntarystycznej działalności. 
Panie Prezydencie tej sferze działalności po prostu la obniżka/ osłona się należy. 

W związku z powyższym zwracam się do Pana Prezydenta o zastosowanie obniżenia 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla organizacji pozarządowych nie 
prowadzących działalności gospodarczej ze stawki 1,20 zl za m2 do 0,20 za m2 
wVnajmowanego pomieszczenia, bez względu na metraż. 



Cyl. Zapis w uchwale w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi: 

§ 2. W przypadku nieruchomości, która w części stanowi nieruchomość, na której zamieszkują 
mieszkańcy, a w części nieruchomość, na której nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają 
odpady komunalne, opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowić będzie sumę 
opłat: 
1. Za część nieruchomości, na której zamieszkują mieszkańcy, obliczonej według metody, o 
której mowa w § 1 
2. Za część nieruchomości, na której prowadzona jest działalność, opłata za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi stanowi iloczyn powierzchni użytkowej lokalu oraz stawki opłaty 
określonej w § 4. 
§3.1. Ustala się stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, dla nieruchomości 
o której mowa w § 1, w wysokości 58,00 zł od gospodarstwa domowego. 
2. Ustala się podwyższoną stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, dla 
nieruchomości o której mowa w § 1, w wysokości 116.00 zł od gospodarstwa domowego, jeżeli 
właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób 
selektywny. 
§ 4. 1. Ustala się stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, dla części 
nieruchomości o której mowa w § 2 ust. 2, jeżeli odpady są zbierane w sposób selektywny, w 
wysokości: 1) 1,20 zł miesięcznie za każdy 1 m2 powierzchni lokalu użytkowego do 100 m2 
włącznie; 2) 0,20 zł miesięcznie za każdy dodatkowy 1 m2 powierzchni lokalu użytkowego 
p r z e k r a c z a j ą c e j  1 0 0  m 2 ;  
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W sprawie zapewnienia dzieciom i młodzieży w koszalińskich szkołach pomocy 
psychologicznej. 

Realizacja zajęć z zakresu pomocy psychologiczno-pedagogicznej jest jedną 
z podstawowych form działalności dydaktyczno-wychowawczej szkoły. Obecnie dzieci 
i młodzież wymaga stałego wsparcia psychologicznego, gdyż stała izolacja doprowadziła do 
wielu zaburzeń i stanów depresji. Należy podkreślić, że nie wszystkich rodziców stać na 
zapewnienie dziecku odpowiedniej pomocy, ponieważ wielu z nich straciło pracę, albo sytuacja 
finansowa rodziny nie pozwala na opłacenie wsparcia dla dziecka. Jednak za prawidłową 
organizację pomocy psychologiczno-pedagogicznej w placówkach oświatowych oraz 
zapewnienie dziecku/uczniowi ww. pomocy, adekwatnej do rozpoznanych potrzeb, odpowiada 
dyrektor szkoły, który w porozumieniu z organem prowadzącym ustala m.in. formy udzielania 
tej pomocy, okres ich udzielania oraz wymiar godzin, w którym poszczególne formy będą 
realizowane z danym dzieckiem/uczniem. Oczywiście wiem, że w każdej sytuacji wymagającej 
wsparcia, interwencji specjalistów rodzice/opiekunowie dziecka/ucznia mogą zwrócić się do 
poradni psychologiczno-pedagogicznej z wnioskiem o przeprowadzenie badań dziecka/ucznia 
i wydanie opinii lub orzeczenia, co pozwoli dyrektorowi/ dyrektorce szkoły na podjęcie 
bardziej ukierunkowanych działań związanych z procesem edukacyjnym dziecka/ucznia i 
zapewnienie mu odpowiedniego wsparcia psychologicznego. Jednakże, żeby doszło do takich 
działań, podstawą jest zatrudnienie psychologa/psycholożki w placówka oświatowych, którzy 
ukierunkują dziecko oraz jego rodziców na podjęcie odpowiednich kroków. 

Jednocześnie uprzejmie informuję, że zadania szkól w zakresie pomocy 
psychologiczno-pedagogicznej są uwzględnione w podstawowej kwocie subwencji oświatowej 
na ucznia, niestety subwencja ta jest niewystarczająca, w związku z tym wnoszę o zmianę 
budżetu i zwiększenie środków na stworzenie odpowiednich stanowisk w szkołach 
miejskich. 
Środki te mogą zostać wydatkowane m.in. na organizację pomocy psychologicznej w formach 
określonych w przepisach lub zatrudnienie nauczycieli specjalistów, np. psychologów. 
Bardzo dobrym rozwiązaniem byłoby utworzenie tzw. Poradni on-line która będzie 
odpowiedzią na potrzeby wsparcia środowiska szkolnego, zwłaszcza w trudnym czasie 
pandemii, kiedy nasilają się objawy lęku, paniki, stanów depresyjnych, prób samobójczych 
i zachowań destrukcyjnych. 
Poradnia on-line skierowana mogłaby być również do nauczycieli w zakresie działań 
postwencyjnych. 
Można wskazać cztery typowe cele postwencji w szkołach: 

!. zmniejszenie ryzyka samobójstw naśladowczych wśród uczniów szkoły i innych osób. 
które dowiadują się o samobójstwie. 

2. identyfikacja uczniów, którzy są zagrożeni samobójstwem lub u których jest wysokie 
ryzyko pojawienia się depresji. 



3. ułatwienie przebiegu procesu żałoby doświadczanej przez osoby, które znały zmarłego. 
Chodzi o stworzenie uczniom i nauczycielom warunków, które pozwolą im na 
swobodne wyrażanie emocji, w reakcji na stratę, a jednocześnie zapewnienie 
im poczucia bezpieczeństwa i przewidywalności, 

4. zmniejszenie ryzyka wystąpienia zespołu stresu pourazowego uosób, które były 
świadkiem samobójstwa, znalazły ciało zmarłego lub u osób blisko związanych 
z samobójcą (członkowie rodziny, sympatie, przyjaciele). 

Bardzo często to nauczyciele jako pierwsi zauważają niepokojące objawy u dzieci, zatem żeby 
pomoc udzielona podopiecznym była celowa należy również zapewnić nauczycielom 
odpowiednie wsparcie merytoryczne ze strony psychologów. 
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W sprawie wprowadzenia w Koszalinie systemu obsługującego procedury konkursowe 
m.in ogłaszanie naborów, nabór wniosków, ocenę i sprawozdania t/w. elektronicznego 
generatora wniosków. Jest to nowoczesne narzędzie stosowane w wielu gminach nawet 
mniejszych niż Koszalin, ułatwiające organizacjom pozarządowym składanie wniosków 
o dotacje miejskie, gminne. 

Jakie korzyści przynosi stosowanie takiej platformy, to? 

• Generator ofert oparty jest na bazie formularza internetowego z systemem pomocy, 
• Niwelowanie błędów formalnych ofert (brak możliwości złożenia oferty niezgodnej z 

ogłoszeniem), 
• Obliczanie kosztów do pokrycia z dotacji względem zadeklarowanego wkładu 

własnego. 
• Powiadomienia o ogłoszonych konkursach. 
• Możliwość zarządzania ofertą w trakcie jej realizacji. 
• Automatyczny proces tworzenia dokumentów (umów, aneksów, sprawozdań), 
• Przypominanie o zbliżających się terminach (złożenie oferty, wysyłka sprawozdania), 

przeglądanie konkursów w ich kluczowych fazach (trwa nabór, trwa ocena, konkurs 
został rozstrzygnięty), 

• Archiwum dokumentów organizacji z możliwością tworzenia nowej oferty na 
podstawie już złożonych (znajdujących się w systemie) 

Panie Prezydencie bardzo proszę o wprowadzenie internetowego systemu obsługującego 
procedury konkursowe między innymi takie jak składanie wniosków o dotacje, 
rozliczanie itd. 
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